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 Present continuous tense
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The present continuous tense, also known as the present progressive tense, is a grammatical form used to describe actions or events that are happening at the current moment or around the present time. It emphasizes the ongoing nature of the action. In English, the present continuous tense is formed using the present tense of the verb “to be” (am, is, are) followed by the present participle (-ing form) of the main verb.
 
现在进行时，也称为现在进行时态，是一种语法形式，用于描述当前正在发生的动作或事件，强调动作的持续性。在英语中，现在进行时是通过使用动词 “to be”（am、is、are）的现在时态，后跟主动词的现在分词形式（-ing形式）来形成的。
 
Formation:
To form the present continuous tense, we use the present tense of the verb “to be” (am, is, are) according to the subject, and add the present participle (-ing form) of the main verb.
 
形成：
要构成现在进行时，我们根据主语使用动词 “to be”（am、is、are），然后加上主动词的现在分词形式（-ing形式）。
 
Example:
例子：
 
1. Affirmative sentences:
1. 肯定句：
– I am studying for my exam.
– She is reading a book.
– They are playing soccer.
 
2. Negative sentences:
2. 否定句：
To form negative sentences, we add “not” after the auxiliary verb “to be.”
 
– I am not watching TV.
– He is not working today.
– We are not going to the party.
 
3. Interrogative sentences:
To form interrogative sentences, we invert the subject and the auxiliary verb “to be.”
3. 疑问句：
要构成疑问句，将主语和助动词 “to be” 进行倒装。
 
– Are you studying for your exam?
– Is she reading a book?
– Are they playing soccer?
Usage:
用法：
 
1. Actions happening now:
The present continuous tense is used to describe actions or events that are happening at the current moment or around the present time.
1. 正在发生的动作：
现在进行时用于描述当前正在发生的动作或事件。
 
– I am talking to you right now.
– He is writing an email at the moment.
– They are having dinner at the restaurant.
 
2. Temporary actions:
The present continuous tense can describe temporary actions or situations that may not be ongoing or habitual.
2. 临时性动作：
现在进行时可以描述临时性的动作或情况，这些动作或情况可能不是持续性的或习惯性的。
 
– She is working on a project this week.
– We are staying at a hotel for the weekend.
– They are studying abroad for a semester.
 
3. Future arrangements:
The present continuous tense can be used to talk about future arrangements or plans that have been scheduled.
3. 未来安排：
现在进行时可用于谈论已安排的未来安排或计划。
 
– We are meeting for lunch tomorrow.
– She is flying to Paris next week.
– They are attending a conference in July.
 
4. Annoyance or complaints:
The present continuous tense can be used to express annoyance or complaints about a recurring or ongoing situation.
4. 恼怒或抱怨：
现在进行时可用于表达对经常发生或持续性情况的恼怒或抱怨。
 
– He is always interrupting me when I speak.
– They are constantly making noise upstairs.
– It is raining again.
The present continuous tense is used to describe ongoing actions or events in the present, emphasizing their temporary or current nature. It is important to note that the present continuous tense is not used for general truths or habitual actions, but for actions happening at the current moment or around the present time.
 
现在进行时用于描述当前正在进行的动作或事件，强调其临时性或当前性质。需要注意的是，现在进行时不用于描述普遍真理或习惯性动作，而是用于描述当前正在发生的动作或事件。
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